
Protokół z posiedzenia 
Komisji Rewizyjnej 

z dnia 8 marca 2017r. 
 

Posiedzenie otworzył o godz. 8:30 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Jan 
Rajchelt, który powitał członków komisji. 
W posiedzeniu udział wzięli: 
Jan Rajchelt 
Łukasz Wawrzyniak 
Tadeusz Lammel 
Tomasz Maćkowiak 
Maciej Szafrański 
oraz 
Bogdan Kemnitz – Wójt Gminy 
Mirosława Nowak – Skarbnik Gminy 
 
Przedmiot posiedzenia : 
Kontrola inwestycji zakończonych w 2016r. 
 

Pani Skarbnik przedłożyła radnym zestawienia inwestycji przyjętych na stan w 
2016r.(zakończone), oraz rejestr nakładów na inwestycje w 2016r. (tj. wydatki majątkowe 
poniesione na inwestycje - także te w toku). Zestawienia stanowią załącznik do niniejszego 
protokołu. 

Radny Szafrański zapytał dlaczego zakup programu e-sesja nie widnieje w 
zestawieniu inwestycji zakończonych? 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że oprogramowanie ujęte jest na koncie wartości 
niematerialnych i prawnych.  

Pani Skarbnik dodała, że w trakcie realizacji są inwestycje na ogólną kwotę 
709.951,90zł. 

Radny Rajchelt zapytał czy korzystanie z nowopowstałej bieżni jest odpłatne? 
Pan Wójt wyjaśnił, że gmina otrzymała zwrot podatku VAT z tej inwestycji, co 

uwarunkowane było odpłatnym udostępnianiem obiektu min. szkole przez okres minimum 5 
lat.  

Radny Wawrzyniak zapytał co z osobami z terenu gminy, które chciałyby z bieżni 
korzystać? 

Pan Wójt stwierdził, że także osoby prywatne mogą z obiektu korzystać. 
Pani Skarbnik dodała, że korzystanie z bieżni jest możliwe po uprzednim uzgodnieniu 

z Dyrektorem GOKIS. 
Pan Wójt omówił poszczególne inwestycje: 

1. chodnik przy drodze powiatowej w Ziminie ok. 100m,  
2. projekt skrzyżowania dróg w Tulcach (wykonanie planu jest niskie ponieważ w 
trakcie opracowywania projektu wpłynęło dużo zmian sugerowanych głównie przez powiat), 
3. chodnik w Poklatkach 11.000zł (z funduszu sołeckiego), 

Radny Szafrański zapytał na jakim etapie jest temat budowy chodnika Poznań – 
Gowarzewo? 

Pan Wójt wyjaśnił, że starostwo przeprowadziło w tym temacie badania i uznało, że 
nie ma szans żeby ten projekt uzyskał odpowiednią liczbę punktów, aby spełniać kryteria dla 
pozyskania środków. Ostatecznie jednak potwierdziło się stanowisko Gminy, że pozyskanie 
środków unijnych na to zadanie jest możliwe.  Gmina zabezpieczyła na ten cel 200.000zł, 
przy szacowanym koszcie całkowitym 400.000zł, 



4. droga do terenów inwestycyjnych w Krzyżownikach, w tym roku również w budżecie 
została zabezpieczona kwota na to zadanie ponieważ pierwotnie projekt był wykonany na 
podstawie innego podziału działek niż istniejący obecnie. W związku z trudnościami ze 
sprzedażą tego terenu dokonany został dalszy podział, który wymaga utworzenia nowej drogi 
i należy ją wykonać ponieważ warunek taki widniał w procedurze przetargowej (120.000zł), 
5. modernizacja drogi gruntowej do Markowic ok. 1km (tłuczeń) w ramach 
dofinansowana z Urzędu Marszałkowskiego 102.500zł przy koszcie całkowitym 153.072zł, 
6. zakupiono dwie kamery mobilne, które służą obserwacji dróg pod kątem kradzieży, 

Radny Szafrański zapytał kto montuje ten sprzęt? 
Pan Wójt wyjaśnił, że pracownicy Zakładu Komunalnego. 

7. projekt budowy świetlicy w Nagradowicach, przygotowywany pod kątem 
ewentualnego pozyskania środków unijnych na realizację tej inwestycji, 
8. termomodernizacja budynku komunalnego w Gowarzewie, 
9. remont i przebudowa budynku użyteczności publicznej w Komornikach, (ponieważ 
budynek znajduje się ok. 30cm za blisko granicy z sąsiednią działką to kwestią do 
rozwiązania jest czy przerabiać dokumentację dla uzyskania pozwolenia na budowę, czy 
dokupić kawałek sąsiadującego gruntu – Pan Wójt przypomniał, że fundamenty budynku 
powstały z inicjatywy samych mieszkańców i stąd obecny problem z wymiarami), 

Radny Rajchelt zapytał czy właścicielem gruntu przyległego jest osoba prywatna? 
Pan Wójt potwierdził. 

10. przebudowa budynku w zakresie sali widowiskowej w Śródce, (realizacja inwestycji 
współfinansowana będzie ze środków unijnych), 
11. termomodernizacja budynków użyteczności publicznej: SP Kleszczewo, świetlica 
Poklatki, szkoła w Ziminie (środki na projekty), 
12. rozbudowa szkoły w Tulcach (projekt) realizacja inwestycji jest uzależniona od 
pozyskania środków unijnych (obecnie przesuwane są kolejne terminy rozstrzygnięć 
wniosków o dofinansowanie), Pan Wójt podkreślił, że ze względu na bardzo duży przyrost 
liczby dzieci są duże szanse na pozyskanie środków, 
13.  budowa oświetlenia ulic w Kleszczewie, 
14. budowa oświetlenia ulic w Krerowie i Nagradowicach, 
15. z funduszu sołeckiego Komornik i Nagradowic zakupiono wiaty przystankowe, 
16. zadania inwestycyjne związane z zaopatrzeniem  wodę (Zakład Komunalny): 
- zakup samochodu typu DACIA, 
- zakupiono kosiarkę KUBOTA, która może służyć też do zimowego utrzymania chodników, 
- zlecone zostało wykonanie opracowania na temat optymalizacji systemu zaopatrzenia w 
wodę,  m. in. wydajności rur przesyłowych na terenie gminy, na podstawie którego 
zdecydowano o koncentracji działań w pierwszej kolejności na rozbudowie źródła w 
Gowarzewie. Pan Wójt dodał, że udało się dokonać obniżenia głębokości zanurzenia 
istniejących pomp, dzięki czemu prawdopodobieństwo niedoboru wody znacznie zmalało, 
- zakupiono mały pojazd uniwersalny, min. do zimowego utrzymania dróg, do wykorzystania 
także jako zamiatarka czy kosiarka, 

Radny Rajchelt zapytał czy jest to nowy samochód? 
Pan Wójt wyjaśnił, że używany. 
- zakupiono rozsiewacz do soli i piasku, oraz maszynę, która poza koszeniem trawy służy też 
do obcinania gałęzi, 
- w trakcie opracowywania jest projekt rozbudowy Zakładu Komunalnego. Pan Wójt dodał, 
że kosztorys na modernizację Zakładu Komunalnego opiewa na ok. 10mlnzł plus zakup 



autobusów oraz budowa węzła przesiadkowego i ulicy Sportowej. Pan Wójt nadmienił, że był 
już ogłoszony harmonogram z którego wynikało, ze nabór wniosków będzie do końca marca, 
po czym data ta została zmieniona na 3 marca. Kolejny nabór będzie w II kwartale tego roku, 
gdzie pojawia się jednak niebezpieczeństwo związane ze zmianą strategii ZIT, która 
umożliwia składanie kolejnych wniosków, które mogą zagrozić gminom w możliwości 
pozyskania środków na przygotowywane dotąd przedsięwzięcia. Liczba głosów którymi 
dysponuje Miasto Poznań i Starostwo, poparta pojedynczymi głosami gmin powoduje, że 
pozostałe gminy nie mają siły przebicia ze swoimi wnioskami. Gmina Kleszczewo nie złożyła 
wniosku w pierwszym naborze ponieważ pierwotnie strategia ZIT nie zakładała środków dla 
gmin, które nie mają kolei.  
17. zakup 5 tablic interaktywnych do szkół, 
18. wyposażenie pracowni komputerowej w Zespole Szkół w Tulcach. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, oraz brakiem pytań Przewodniczący 
Rajchelt zakończył posiedzenie komisji o godz. 10:10. 
 
Protokołowała: 
Magdalena Rakszawska 
 
Komisja Rewizyjna w składzie: 
Przewodniczący Komisji:  Jan Rajchelt    ………………………. 
 
Wiceprzewodniczący komisji:           Łukasz Wawrzyniak                ………………………. 
 
Członkowie:     Tadeusz Lammel    ……………………….   
                    

Tomasz Maćkowiak               ……………………….. 
 
Maciej Szafrański   ………………………..

    


